
DPr-BRM-II.0012.7.12.2022 

Protokół Nr 62/X/2022 

posiedzenia Komisji Kultury 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 11 października 2022 r. 

posiedzenie on-line 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji – 16 radnych,  

obecnych       – 16 radnych,  

oraz zaproszeni goście.  

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.  

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła:  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka.  

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu 61/IX/2022 z dnia 13 września 2022 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 
miasta Łodzi na 2022 rok – druk nr 231/2022.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – 
druk nr 232/2022.  

5. Zaopiniowanie wniosku Zarządu Lokali Miejskich w sprawie oddania w najem 
gminnego lokalu użytkowego 2U przy ul. Piotrkowskiej 34 w Łodzi na rzecz Fundacji 
Ulicy Piotrkowskiej.  
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
Muzeum Tradycji Niepodległościowych w Łodzi – druk nr 234/2022.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania skwerowi imienia Romana 
Kłosowskiego - druk BRM nr 156/2022.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania skwerowi nazwy Kazimierza 
Balda - druk BRM nr 158/2022.  

9. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka powitała obecnych na posiedzeniu 

radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka przedstawiła proponowany porządek 

obrad i zapytała o uwagi.  

Uwag ze strony członków komisji nie zgłoszono.  

Pani przewodnicząca poinformowała, że do Komisji wpłynęło pismo Zarządu Lokali 

Miejskich z prośba o wycofanie z porządku punku w brzmieniu: Zaopiniowanie wniosku 

Zarządu Lokali Miejskich w sprawie oddania w najem gminnego lokalu użytkowego 2U przy 

ul. Piotrkowskiej 34 w Łodzi na rzecz Fundacji Ulicy Piotrkowskiej. W związku z tym, 

prowadząca zaproponowała zdjęcie ww. punktu z porządku obrad i poddała tę propozycję pod 

głosowanie. Prośba jest podyktowana „wstępnym wytypowaniem nieruchomości do remontu 

przez Biuro Rewitalizacji i Mieszkalnictwa.”.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” zdecydowała o zdjęciu punktu: Zaopiniowanie wniosku Zarządu 

Lokali Miejskich w sprawie oddania w najem gminnego lokalu użytkowego 2U przy 

ul. Piotrkowskiej 34 w Łodzi na rzecz Fundacji Ulicy Piotrkowskiej z dziennego porządku 

obrad.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie przyjęcie 

porządku obrad po zmianach.  
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Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła dzienny porządek obrad po zmianach.  

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 61/IX/2022 z 13 września 2022 r. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zapytała o uwagi do protokołu, który 

został przekazany członkom Komisji w wersji elektronicznej.  

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 61/IX/2022 z 13 września 2022 r.  

 

Ad pkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 

w budżecie miasta Łodzi na 2022 rok – druk nr 231/2022.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak: przedstawiła projekt uchwały 

opisany w druku nr 231/2022 wraz z autopoprawką w zakresie merytorycznych zainteresowań 

Komisji Kultury.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka podziękowała za przedstawienie 

projektu uchwały wraz z autopoprawką. Pani przewodnicząca dodała, że autopoprawka nie 

wpłynęła do Komisji.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały druk nr 231/2022 wraz z autopoprawką.  

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2022 rok – druk nr 231/2022 wraz z autopoprawką.   
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Ad pkt 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 232/2022.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak: przedstawiła projekt uchwały 

opisany w druku nr 232/2022 wraz z autopoprawką w zakresie merytorycznych zainteresowań 

Komisji Kultury.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały druk nr 232/2022.   

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2022 rok – druk nr 232/2022.  

 

Ad pkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 

statutu Muzeum Tradycji Niepodległościowych w Łodzi – druk nr 234/2022.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

p.o. Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: przedstawił projekt uchwały 

opisany w druku nr 234/2022.  

Pytania.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: jakie pan dyrektor przewiduje 

przychody z tytułu wpływu z biletów.  

Dyrektor Muzeum Tradycji Niepodległościowych w Łodzi p. Jacek Wawrzynkiewicz: 

odpłatność biletów będzie dotyczyła tylko części naszej aktywności, tj. tylko tych wystaw, 

które są w budynkach na ul. Gdańskiej, Zgierskiej i na Stacji Radegast. Tam przewija się 
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około 20 000 ludzi rocznie. Szacujemy, że dodatkowe przychody będą na poziomie około 

100 000 zł. Ten szacunek oparty jest na doświadczeniu, życie zweryfikuje tę kwestię.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: niektórzy z dyrektorów wprowadzają 

dzień bezpłatnego zwiedzania. Czy u państwa też jest planowane wprowadzenie takiego dnia?  

Dyrektor Muzeum Tradycji Niepodległościowych w Łodzi p. Jacek Wawrzynkiewicz: 

jeśli Rada Miejska w Łodzi podejmie uchwałę w tej sprawie, my przygotujemy siatkę 

i dajemy sobie czas do 1 stycznia, bo zmiany chcielibyśmy wprowadzić właśnie z dniem 

1 stycznia kolejnego roku.  

Będą oczywiście ulgi, będzie uwzględniana Karta Łodzianina. Będziemy musieli opracować 

regulamin zwiedzania.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały druk nr 234/2022.   

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie nadania statutu Muzeum Tradycji Niepodległościowych w Łodzi – druk nr 

234/2022. 

 

Ad pkt 6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania skwerowi imienia 

Romana Kłosowskiego - druk BRM nr 156/2022.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła projektodawcę, radnego p. Bartłomieja Dybę – Bojarskiego.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: mam pytanie do Komisji, czy będziemy chcieli 

procedować ten projekt uchwał dziś, ponieważ nie ma opinii rady osiedla, która to rada 

zajmie się tym tematem jutro. W związku z tym nie wejdzie to na sesję, niezależnie od opinii 

Komisji. Czy w związku z tym mam prezentować projekt dziś, czy wolicie państwo mieć 

opinię rady osiedla?  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: jakiś czas temu pracowaliśmy 

w zespole ds. nazewniczych i mam takie wrażenie graniczące z pewnością, że w ramach 
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dyskusji na ten temat jedno co przesądziliśmy to to, że ze statutu rad osiedli nie wynika 

wprost obowiązek opiniowania tych uchwał. I przyznam, że w uchwałach, które procedujemy 

od jakiegoś czasu, o te opinie do rad osiedli już nie występujemy. Zatem proszę przedstawiać 

projekt.   

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: przedstawił projekt opisany w druku BRM 

nr 156/2022.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały druk BRM nr 156/2022.   

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania 

skwerowi imienia Romana Kłosowskiego - druk BRM nr 156/2022.  

 

Ad pkt 7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania skwerowi nazwy 

Kazimierza Balda - druk BRM nr 158/2022.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: zgodnie z uprzednio podjętą przez 

Komisję Kultury intencją nazewniczą w tej sprawie, przygotowany został projekt uchwały. 

Przygotowane zostało uzasadnienie, tj. m.in. biogram Kazimierza Balda oraz mapka, który 

obrazuje, jaki obszar tego terenu będzie stanowił skwer imienia Kazmierza Balda.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poprosiła o sprostowanie omyłki 

pisarskiej co do brzmienia nazwy bieżącego punktu, którego przedmiotem jest przyjęcie, a nie 

zaopiniowanie projektu uchwały.  
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Następnie prowadząca poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały druk BRM 

nr 158/2022.   

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła projekt uchwały w sprawie nadania skwerowi nazwy 

Kazimierza Balda - druk BRM nr 158/2022. 

 

Ad pkt 8. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poinformowała o pismach, które 

wpłynęły do Komisji między posiedzeniami:  

Pisma – wymiana korespondencji pomiędzy ŁOG-iem a wnioskodawcami – w sprawie 

propozycji nazewniczej: Aleja Nikoli Tesli dla drogi wewnętrznej odchodzącej w kierunku 

wschodnim od ulicy Stare Złoto, zlokalizowanej na działkach ewidencyjnych o numerach 

9/16 , 9/19, 9/22, 9/26, 9/32, 9/36, 5/1 w obrębie P-12.  

Ustalenie: przegłosowano intencję, ażeby droga wewnętrzna odchodząca w kierunku 

wschodnim od ulicy Stare Złoto, zlokalizowana na działkach ewidencyjnych o numerach 

9/16, 9/19, 9/22, 9/26, 9/32, 9/36, 5/1 w obrębie P-12 nosiła nazwę: Aleja Nikoli Tesli 

i w ślad za tą intencją, Komisja mogła wystąpić z taką inicjatywą uchwałodawczą.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła intencję, aby przygotowany został projekt uchwały w sprawie 

nadania ww. drodze wewnętrznej nazwy Aleja Nikoli Tesli.  

 

Petycja o nadanie skwerowi położonemu w Łodzi na części działek nr 181/50 i 181/13 (obręb 

B-50) nazwy Krystyny i Stefana Krygierów.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: nie będziemy zajmować się tą sprawą, 

ponieważ powinniśmy uznać, że nie jesteśmy właściwą Komisją do rozpatrywania petycji. 

Proponuję skierować wniosek do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, ponieważ powinna 

rozpatrywać to właściwa Komisja, która może do nas wystąpić ewentualnie o opinię.  

Jeśli nie usłyszę sprzeciwu z państwa strony, uznam że przekazujemy sprawę do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji.  

Zastępca Dyrektora w Wydziale Geodezji p. Edyta Majer: my dostaliśmy do rozpatrzenia 

tę petycję właśnie z tej Komisji. Dlatego prosimy państwa Komisję o opinię.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: ale to Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji będzie przygotowywać projekt uchwały. Zgodnie z ustawą, najpierw trzeba 

poinformować o sposobie załatwienia sprawy, a następnie, w drodze uchwały, tę sprawę 

załatwić. Komisja Kultury nie jest do tego właściwa.  

 

Informacja Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego o udzielonej dotacji 

w wysokości 59 973,27 zł dla Muzeum Miasta Łodzi na pokrycie kosztów zadania pn. Łódź, 

Pałac Izraela Poznańskiego, siedziba główna Muzeum Miasta Łodzi (1902-1903): prace 

konserwatorskie w pomieszczeniu ekspozycyjnym tzw. Sali Arkadkowej – kontynuacja.  

 

Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi w przedmiocie połączenia 

samorządowych instytucji kultury.  

 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: następne posiedzenie odbędziemy 

w Muzeum Historii Miasta Łodzi. O terminie będziecie państwo powiadomieni.  

 

W tym punkcie innych spraw nie zgłoszono.  

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka podziękowała za udział w obradach 

i zamknęła posiedzenie komisji.  

 

Protokół sporządziła:   Przewodnicząca Komisji: 

  Monika Olejniczak           Karolina Kępka  

 


